

## Referat fra regionsmøde Aabenraa d. 21.04.2024

24 deltagere. 16 stemmeberettigede.

1. Værtsgruppen bød velkommen. Formålserklæring og Ansvarlighedserklæringen blev læst.
2. Niels blev valgt til ordstyrer. Susanne blev valgt til referent.
3. Ved præsentationsrunden blev det fortalt at de fleste grupper havde en god fast kerne, og at alle oplevede at der var enkelte nykommere.

### 4.a. Rapport fra regionen.

Anni fortalte at der har været problemer i forhold til at lave regnskabet på skrift, idet regionen ikke har en Office pakke. Der arbejdes på en løsning med et åbent program som ikke er låst på en person. Office koster 800 kr. og låses på en person, hvilket ikke er fordelagtigt, da posten som kasserer er skiftende.

Nic spurgte ind til skabelonen ” emne til drøftelse” Anni forklarede, at det var for at et emne kan komme på som et punkt på dagsordenen, således at man har mulighed for at forholde sig til emnet inden mødet. Der ligger en skabelon til download på hjemmesiden.

### 4.b Økonomi.

Elly gennemgik årsregnskabet. Udgifterne var større end indtægterne.

Nils fortalte at der er kommet færre hattepenge i år, hvilket gør at der er sendt færre penge til AA Danmark. Samtidig er servicekonferencen blevet dyrere og der betales fortæring til regionsmøde.

Jesper fortalte at der er kommet ca. 20.000 kr. mindre i hattepenge. Simon oplyste at nogle grupper sender direkte til AA Danmark udenom regionen, hvilket kan komme til at betyde, at regionen på et tidspunkt kan komme i minus. Der blev spurgt hvad posten one.com er, Mona fortalte at det er vores hjemmeside. Jesper kommenterede at alt i alt ser regnskabet godt ud.

Status blev gennemgået af Elly.

### 5. Tema.

Niels fortalte om sin tur til servicekonference i York i England, hvor der inkl. Niels var 8 observatører fra Europa. Efter en turbulent start på turen, her ikke megen ros til Ryan Air, blev Niels godt modtaget i York.

England er jo et noget større land og har 16 regioner, inklusive Skotland. De afholder møderne på en lidt anden måde: I England starter alle møder med 30. sek. Stilhed, man sidder ikke ved borde men på stolerækker. Man er delegeret i 3 år, dog kan det forlænges hvis ikke der er en til at overtage, derved opnår man at der ikke er tomme stole.

Afstemning: De har indført elektronisk afstemning, alle stemmeberettigede får en brik hvor de kan stemme ja eller nej, det sparer meget tid. Niels har sendt prisen for systemet til sekretæren i hovedkontoret. Endvidere er der ikke ansøgninger eller anmodninger.

Der er nye bøger på vej. En lille udgave af den store bog og en ny udgave af 12+12. Samtidig har de 3 forskellige blade som udkommer hver måned.

De oplever derovre at der laves kopivarer af AA-materialer. Der har også været en temmelig stor anti-AA kampagne, som modsvar hertil er der lavet 3 forskellige film om AA, endvidere kunne Niels fortælle at BBC har lavet en film om AA.

I England arbejdes der på at få ungdommen ind i hovedservicerådet.

Niels havde nogle eksemplarer med af de fysiske håndbøger som de bruger derovre.

Der er lavet forskellige tiltag som har stor succes. De har et sundhedsudvalg som bl.a. organiserer at AA bliver tilkaldt ved indlæggelser på hospitaler, det har en stor succesrate, som er videnskabeligt underbygget.

Telefon og mailudvalget har lavet en chatlinje, også med succes.

I England har man ikke telefoner med til møder.

Niels kunne fortælle om nogle emner som blev drøftet:

Hvad må en sponsor bede en sponsee om? Her kunne der fortælles en historie om en mand som fik besked på at opsøge sin ekskone for at gøre det godt igen, trods at hun havde et tilhold på manden. Det endte ikke så godt. Så selvfølgelig er der grænser for, hvad en sponsor kan forlange. De havde også oppe at vende hvor on-linemøderne skulle placeres. Her blev beslutningen at de skulle ind i det eksisterende system.

Alt i alt en fantastisk oplevelse, hvor Niels fik nogle gode ideer som han har taget med hjem.

6 + 7 Ledige poster i regionen. Valg af stemmetællere.

Der var 16 stemmeberettigede, der blev valgt 2 observatører som stemmetællere.

a. Peter fra Gråsten blev valgt som delegeret med 16 stemmer

Simon fra Odense blev valgt som delegeret med 16 stemmer.

Vi mangler stadig en delegeret, sidste anmodningsfrist er d. 28.04.2024.

b. Nic fra Oksbøl blev valgt som formand med 16 stemmer.

8. Forslag.

a. Anni foreslog en strukturændring for møderne i Telefon- og E-mailudvalget. Lige nu står der at der er 2 møder årligt, Anni foreslår at det bliver 4 møder årligt, således at der er overensstemmelse mellem landsdækkende og regionalt. Vedtaget.

b. Regionsrådet kom med et forslag om ændring af tid til regionsmøder.

Forslag 1: Vi starter 30 min. tidligere.

Forslag 2: Vi starter 30 min. tidligere og slutter 30. min senere.

Der kom yderligere 2 forslag fra forsamlingen:

Forslag 3: Det bliver som det er.

Forslag 4: Vi slutter 30. min. senere.

Forslag 2 blev forkastet. Der var 7 stemmer for forslag 1 og syv stemmer for forslag 3.

Der var enighed om at forslaget kommer på dagsordenen til næste møde.

c. Regionsrådet havde et forslag om økonomi i forbindelse med afholdelse af møder.

Der er ikke vedtaget noget omkring tilskud til dækning af udgifter i forbindelse med møder.

Forslag 1: Regionen giver et tilskud på max. 100 kr. pr. prs. til forplejning, hatten betaler lokaler.

Forslag 2: Regionen betaler forplejning på max. 100 kr. pr. prs., samt lokaleleje, her går hatten ikke rundt.

Nic mente at grupperne selv bør sørge for at der er økonomi til at holde regionsmøde. Dette gives som forslag til næste møde.

Jesper foreslog at grupperne i en by evt. kan gå sammen om at afholde regionsmøde, og derved dele huslejen.

Forslag 1 blev vedtaget

## 9. Rapporter.

a. Hovedservicerådet: Der har været debat omkring hvordan AA forholder sig til onlinemøderne i forhold til hattepenge m.m. Næste HSR-møde holdes i Kolding d. 15.06.2024

b. Landsdækkende informationsudvalg (LIV): Der arbejdes med en del ting pt.

1. Der arbejdes på at lave en beskrivelse omkring kravene til en ikke alkoholiker i udvalget (en ambassadør for AA). Lige nu stilles der alt for mange krav.

2. Der arbejdes med en film om ædruelighed til hjemmesiden.

3. De er ved at lave speaks til hjemmesiden.

4. Forberedelserne til folkemødet på Bornholm er i fuld gang.

c. Telefon- og E-mailudvalget.

Anni: Pga. fejl i datoerne er listerne over kontaktpersoner ikke blevet opdateret. Nogle numre står forkert.

Nic: Bliver der udsendt en revision vedr. de numre som angives?

Anni: Der arbejdes på at rette det.

d. Hjemmesiden.

Torben: Det kører fint. Kom endelig og sig til hvis der er noget, eller i har nogle gode ideer.

10. Evt.

På AA's hjemmeside kan man tilmelde sig til digital post, som kommer månedligt.

Simon: Vores gruppe i Odense har nogle fine store lokaler, vi vil rigtig gerne være vært for et regionsmøde.

Dagsordenen: Flere gav udtryk for at det er dejligt med den rækkefølge punkterne kommer i nu. Som Jesper sagde "det vigtigste først".

Torben: Andre regioner holder gruppearbejde under regionsmøderne. Hvordan får de tid til det?

Leif: Det er både indhold og struktur der afgør det.

Nils: Det sparer tid, hvis det udsendte bliver læst inden mødet. Har de andre regioner et Tema på dagsordenen, for det tager jo også tid.

Torben: Jeg har det indtryk at nogle af grupperne ikke er så interesseret i regionens arbejde.

Nic: vedr. Tema, er det vel værtsgruppen som bestemmer temaet.

Torben: Det er faldet lidt til jorden med at det er værtsgruppen der finder temaet.

Nic: Er det meget vigtigt at have punket TEMA med?

Leif: Man kunne i forbindelse med indkald til møde, bede om forslag til tema.

Anni: Vi kunne lave en idebank.

Torben: Skal jeg spørge regionen hver gang jeg får en ide til hjemmesiden?

Nic: Det ville være dejligt, hvis det blev vendt i rådet.

Simon: Hvordan får vi fat i de grupper som ikke deltager i regionsmøderne. Og hvad med noget erfaringsudveksling i forhold til fx. hospitalsarbejde.

Nils: Vi skal hjælpe Jesper med at få Regionalt Oplysningsudvalg (RIV) op at stå.

Torben: Det er svært at finde kontaktpersoner for andre grupper.

Leif: Nogle grupper ønsker ikke at være med i regionen.

Henning: Må man være repræsentant for flere grupper? Svaret er nej.

Erik: Regionsarbejdet er jo frivilligt.

Birgit: Der er mange forkortelser og indforstået snak, hvilket godt kan skræmme folk væk.

Erik: Vi skal acceptere at andre har en anden mening.

Elly: Der har nogle gange været en dårlig stemning til møderne, det kan godt afholde nogen fra at ville deltage. Vi skal huske at være gode ved hinanden.

Johanne: Vi skal i grupperne være gode til at give stafetten videre.

Torben: Der er sendt link til siden med skemaer (anmodninger m.m.), samt henvisning til årshjulet.

Birgit: Dejligt at der var så meget tid til punktet evt. i dag.

Tak for et godt møde.

Mødet blev afsluttet med sindsrobønnen.